
1 
 

PROTOKÓŁ Nr 50/23  

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

 z dnia 29 listopada 2023 roku 

 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz. 16:00, w 

sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki, a zakończyło o godz. 17:30. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki; 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak, przywitał osoby obecne 

na posiedzeniu komisji. Następnie stwierdził quorum oraz otworzył 

posiedzenie komisji.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak przedstawił porządek 

posiedzenia. Posiedzenie przebiegało według porządku poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Zatwierdzenie protokołu nr 49/23 z dnia 25 października 2023 r. 

4. Informacja na temat działalności Punktu Interwencji Kryzysowej. 

5. Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2024 rok. 

6. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

7. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

8. Wnioski komisji i ich realizacja. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 49/23 z dnia 25 października 2023 

r. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał, czy członkowie 

komisji zgłaszają uwagi do protokołu. Nie było uwag do protokołu, protokół 

został przyjęty w głosowaniu: za – 4 (jednogłośnie). 
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Ad 4) Informacja na temat działalności Punktu Interwencji 

Kryzysowej. 

W związku z nieobecnością zaproszonego gościa, punkt nie został 

zrealizowany i przewodniczący komisji przeszedł do kolejnego punktu 

porządku posiedzenia. 

Ad 5) Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2024 rok. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak stwierdził, że omawiany 

dokument jest nieakceptowalny, z jednego względu, a chodzi o 

współpracę z organizacjami pozarządowymi, tj. fundacjami, 

stowarzyszeniami zajmującymi się kulturą i organizacjami sportowymi. 

Projekt budżetu na rok 2024 nie zawiera ani złotówki na upowszechnianie 

sportu, tak jak to było w zeszłym roku (385.000,00 zł). Nie wiedział, jak 

można wyobrazić sobie prace nad tym dokumentem, bo teraz należałoby 

wskazać paragrafy, z których zdjąć środki i na ten sport je przekazać.  

Radny Łukasz Walkowiak potwierdził, to co mówił przewodniczący 

komisji. Dla niego również ten dokument jest nieakceptowalny, tym 

bardziej, że nie ma żadnych środków na działalność klubów, które 

funkcjonują na terenie gminy Trzcianka. Było dla niego także nie do 

zaakceptowania to, że burmistrz szantażuje i argumentuje brak środków 

w budżecie tym, że radni nie podnieśli podatków, tym bardziej, że o 

400.000,00 zł budżet dla BPiCK jest w przyszłym roku zwiększony. Należy 

się zastanowić, czy to ma teraz sens. Nie wiedział, czy burmistrz ma taką 

moc, że może zdecydować, że najpierw radni mają sobie diety obniżyć, a 

później dopiero prowadzić rozmowy i podejmować decyzje o obniżeniu 

wynagrodzenia burmistrza. W ten sposób działając burmistrz raczej sobie 

nie pomaga, relacje są coraz gorsze, bo albo jesteśmy uczciwi  

i oszczędzamy wszyscy, i głosujemy obniżenie diet radnych oraz 

obniżenie wynagrodzenia burmistrza, skoro nie ma środków w budżecie. 

Nie da się zapisów w projekcie budżetu na przyszły rok akceptować. Nie 
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pamiętał, czy za czasów jakiegokolwiek burmistrza do tej pory pojawiła się 

taka sytuacja, że w budżecie gminy nie było zaplanowanych środków na 

sport. Burmistrz z samorządu robi komedie. 

Radny Paweł Iwanicki wypowiedział się także negatywnie co do projektu 

budżetu na 2024 rok, ponieważ nie ma w nim zapisów dotyczących 

wsparcia finansowego klubów sportowych. Zawsze w budżecie były środki 

na sport. Należy dokonać zmian w tym budżecie. 

Radny Czesław Rogosz również przychylił się do wypowiedzi 

przedmówców, projekt budżetu w przedstawionym kształcie jest nie do 

przyjęcia.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt budżetu gminy Trzcianka na rok 2024. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała negatywnie projekt budżetu 

w głosowaniu: za – 0, przeciw – 4, wstrzymujących się – 0.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak złożył następujące 

wnioski/uwagi do projektu budżetu na 2024 rok: 

1. W dziale Administracja publiczna (750) w rozdziale „Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego” (75075), zmniejszyć wydatki bieżące na: 

- materiały i usługi związane z promocją gminy o 50.000,00 zł, 

- publikacje reklamowo-promocyjne o 50.000,00 zł, 

-imprezy, uroczystości okolicznościowe i spotkania o 20.000,00 zł. 

Utworzyć paragraf dotyczący dotacji celowej na Promocję gminy poprzez 

sport dla klubu MKS Trzcianka w wysokości 120.000,00 zł 

Wniosek przyjęty przez Komisję w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1. 

2. W dziale Administracja publiczna (750) w rozdziale „Urzędy gmin” 

(75023), zmniejszyć wydatki bieżące na: 

- szkolenie, dokształcanie o 30.000,00 zł. 
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W dziale Turystyka (630) w rozdziale „Zadania w zakresie 

upowszechniania turystyki”” (63003), zmniejszyć wydatki bieżące o 

40.000,00 zł 

Utworzyć paragraf dotyczący dotacji celowej na Promocję gminy poprzez 

sport dla klubu UKS Copal w wysokości 70.000,00 zł 

Wniosek przyjęty przez Komisję w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1. 

3. W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (921) w rozdziale 

„Centra kultury i sztuki” (92113), zmniejszyć wydatki bieżące na: 

- dotację podmiotową z budżetu gminy dla Biblioteki Publicznej i Centrum 

Kultury o 150.000,00 zł; 

-dotację celową z budżetu dla Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury na 

organizację wydarzeń z okazji Dni Trzcianki o 50.000,00 zł. 

Utworzyć paragraf dotyczący dotacji celowej na Promocję gminy poprzez 

sport dla klubu MKS Lubuszanin w wysokości 200.000,00 zł (w tym na 

Akademię 50.000,00 zł). 

Wniosek przyjęty przez Komisję w głosowaniu: za – 2, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2. 

4. W dziale Kultura fizyczna (926) w rozdziale „Zadania w zakresie kultury 

fizycznej” (92605), zmniejszyć wydatki bieżące na: 

- organizację Biegu im. T. Zielińskiego o 5.000,00 zł 

Utworzyć paragraf dotyczący dotacji celowej na Promocję gminy poprzez 

działalność kulturalną - Organizacja Trzciamajki, w wysokości 5.000,00 zł.  

Wniosek przyjęty przez Komisję w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1. 

5. W dziale Administracja publiczna (750) w rozdziale „Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego” (75075), zmniejszyć wydatki bieżące na: 

- konkursy, zawody, wystawy, targi o 5.000,00 zł. 
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Utworzyć paragraf dotyczący dotacji celowej na Promocję gminy poprzez 

działalność kulturalną – Organizacja Łagodnego Grania, w wysokości 

5.000,00 zł.  

Wniosek przyjęty przez Komisję w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1. 

Ad 6) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja analizowała następujące projekty uchwał: 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, projekt uchwały, że jest 

odzwierciedleniem zmian w uchwale budżetowej. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski zaczął omawianie projektu uchwały od 

poinformowania o zmniejszeniu po stronie dochodów bieżących, które 

dotyczy działu „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” 

zmniejsza się dochody o 568.075,90 zł (środki z RFRD na remont drogi 

gminnej nr 16310P, tj. ul. Piotra Skargi w Trzciance), zadanie zostało 

zapisane w projekcie budżetu na 2024 rok. Kilka drobnych zmniejszeń po 

stronie wydatków bieżących związanych z utrzymaniem m.in. dróg, 

przepustów drogowych. Generalnie w uchwale budżetowej są 

przesunięcia dokonywane tam, gdzie można to te niewykorzystane środki 

angażujemy w te zadania tam, gdzie trzeba. Podobnie jest w przypadku 

rady gmin, gdzie trzeba zwiększyć wydatki na diety radnych – 25.000,00 

zł. Zwiększa się także wydatek na obsługę długu publicznego o kwotę 
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324.000,00 zł. Zmiany w oświacie i w CUS-ie dokonuje się na wnioski 

dyrektorów. Tak naprawdę jedyny taki dodatkowy wydatek to kwota 

60.000,00 zł na dotację celową dla powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego 

na zadanie pn. Modernizacja oświetlenia na Hali Sportowo-Widowiskowej 

w Trzciance. Wprowadzamy do budżetu także 55.000,00 zł, ale to są te 

środki uzyskane z Urzędu Marszałkowskiego. Po stronie przychodów 

wprowadzamy środki od Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury, która 

spłaciła pożyczki, które zostały jej udzielone: 30.000,00 zł – Utworzenie 

Punktu Informacji Turystycznej w Trzciance,100.000,00 zł – Zatoka 

Literacka - budowa dostępnej infrastruktury turystycznej. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że o podatku od środków 

transportowych i o podatku rolnym na sesji październikowej nie 

rozmawialiśmy, natomiast proponował trzy projekty uchwał, czyli ponowną 

dyskusję nad podatkiem od nieruchomości, to czego nie było, czyli 

podatek od środków transportowych, które zostały określone i podatek 

rolny, który był już opiniowany przez Izbę Rolnicza, w kwocie po obniżeniu 

o 15%. Siłą rzeczy, skoro podchodzimy jeszcze raz to jest propozycja 

podniesienia podatków o 8%. Ma to zastosowanie do wszystkich 3 

podatków jak również do metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Waloryzowane są o 8% te stawki w stosunku do 

roku bieżącego, a spowodowane jest to tym, aby w budżecie pojawiły się 

środki na to, na co w budżecie brakuje. Burmistrz zaznaczył, że według 

niego budżet w określonym kształcie nie powinien zostać wprowadzony, 
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tylko powinien zostać uzupełniony zarówno po stronie dochodowej jak i 

wydatkowej  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 0, Przeciw – 3, Wstrzymujących się – 1. 

-Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości pobieranego 

na terenie gminy Trzcianka. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 1, Przeciw – 3, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanego jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy Trzcianka na 2024 rok. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał, czy Komisja 

Środowiska zaopiniowała ten projekt uchwały? 

Protokolant odpowiedział, że na komisji pojawił się wniosek, aby stawkę 

średniej centy skupu żyta pozostawić na poziomie z roku bieżącego, tj. 

56,42 zł.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentów pieniężnych 

dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków 

ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu gminy Trzcianka. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ekwiwalent za udział w działaniu 

ratowniczym z kwoty 25 zł zmienia się na 26 zł, natomiast za udział w 

szkoleniu lub ćwiczeniu z 8 zł na 9 zł. Uchwała jest podejmowana co dwa 

lata.  
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Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że w tej uchwale są dwie zmiany, 

jedna dotyczy waloryzacji stawki opłaty, a spowodowane jest to m.in. 

wzrostem płacy minimalnej od nowego roku. Przetarg na odbiór odpadów 

komunalnym ogłoszony jest na pół roku, tak aby można było go 

rozstrzygnąć. Mówimy o wzroście o 8%, tj. z 13 zł do 14 zł, co 

odpowiadałoby zmniejszeniu zaangażowania gminy ze środków własnych 

w uzupełnianiu tego budżetu dedykowanego utylizacji odpadów, bowiem 

na ten moment około 1,5 mln złotych jest dopłaty z budżetu gminy z innych 

podatków do tej opłaty, która powinna się samofinansować. Druga zmiana 

polega na tym, aby zróżnicować stawkę opłaty za odpady komunalne od 

właścicieli nieruchomości wielorodzinnych. Spółdzielnia Mieszkaniowa 

niejednokrotnie wskazywała, że łatwiej obsługiwać nieruchomości 

wielorodzinne, koszty logistyki są mniejsze. Ustawodawca dopuszcza 

takie rozwiązanie, aby różnicować te stawki w zależności od zabudowy. 

Ta stawka dla nieruchomości wielorodzinnych jest mniejsza o 50 groszy, 

czyli 13,50 zł, z tego tytuł, że każdy właściciel nieruchomości 

jednorodzinnej może sobie wybudować kompostownik i obniżyć sobie 

stawkę o te 50 groszy. Realny wzrost w przypadku zabudowy 

wielorodzinnej to 4 % i w przypadku zabudowy jednorodzinnej 8%. W 

przypadku nieruchomości mieszanych stawka podnoszona zostaje z 1 zł 

do 1,10 zł. 
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Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 2, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 2. 

-Projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych 

na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że ustawodawca chce zlikwidować 

formę jaką jest użytkowanie wieczyste, wszystko ma przejść na własność. 

Rady gmin ustalają zasady sprzedaży takich nieruchomości oddanych w 

użytkowanie wieczyste.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że dotyczy to wieży telefonii 

komórkowej konkretnej firmy na PSZOK-u. 
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Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy 

Trzcianka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie gminy na 

2024 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że program konsultowany jest 

z organizacjami, co roku uwagi do tego programu nie wpływają. 

Oczywistym jest, że program określa też pulę środków przewidywanych 

do realizacji tego programu, co kłóci się z projektem budżetu, który był w 

późniejszym terminie procedowania, niż konsultacje, które trwały. W 

projekcie jest wpisana konkretna kwota jaką gmina chciałaby przeznaczyć 

na realizację tego programu i należałoby uchwalając budżet doprowadzić 

do takiego stanu, gdzie gmina finansowo, a nie tylko organizacyjnie będzie 

wspierać organizacje pozarządowe.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak dodał, że jest wpisana 

kwota 630.000,00 zł. Ten program nie różni się od tego z poprzedniego 

roku, oprócz małych zmian. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że jest dopisane prowadzenie zajęć 

szkoleniowych i instruktażowych wakeboardingu wraz z obsługą Wake 

Parku na jeziorze Logo. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał co by się stało, 

gdyby ta uchwała została podjęta a ta kwota 630.000,00 zł wpisana w 

programie nie znalazła odzwierciedlenia w budżecie gminy to ta kwota 

630.000,00 zł jest płynna? 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ta kwota nie jest bezpośrednio 

związana z konkursem. 
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Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak miał wątpliwość, czy nie 

powinna rada podejmować tej uchwały jak już będzie przyjęty budżet na 

przyszły rok.  

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczący tego 

programu zawsze był przygotowywany na listopad, bo w oparciu o 

prowizorium budżetu i ten program można ogłaszać konkursy. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024- 2026. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że zmiana polega na tym tylko, że 

program został sformułowany na trzy lata. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie nagród za osiągnięte wyniki sportowe. 

Radny Czesław Rogosz jako zastępca przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa poinformował, że komisja nie zakończyła jeszcze prac 

nad tym projektem uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie organizacji 

wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów 
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publicznych, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Trzcianka. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał treść uzasadnienia 

projektu uchwały a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie wieloletniego gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały, w szczególności 

kryteria dochodowe uprawniające do korzystania z programu. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia 

pomocy społecznej oraz w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w ramach 

wieloletniego programu rządowego „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz 
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szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że pojawia się nowa usługa, a 

dokładnie pomoc sąsiedzka. W projekcie uchwały wskazane są 

odpłatności za świadczone usługi opiekuńcze przez świadczeniobiorców, 

których dochód przekracza kwotę ustaloną według kryterium 

dochodowego. Koszt jednej godziny za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze sąsiedzkie wynosi 

28,10 zł. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2023-2027. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu 

pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i 

innych. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że ten projekt uchwały powstał 

za głosem Rady Miejskiej w Wieleniu. Dodał, że celem niniejszej petycji 

jest zmiana przepisów ustaw poprzez dopuszczenie egzekucji sądowej 

oraz administracyjnej należności innych niż alimentacyjne z minimalnego 
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wynagrodzenia za pracę w wysokości nie mniejszej niż dopuszczalna 

egzekucja ze świadczeń emerytalno-rentowych, tj. 25%. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Stanowisko w sprawie wyrażenia sprzeciwu w przedmiocie ustawy  

z dnia 16 czerwca 2023 r. o zmianie ustawy - Prawo geologiczne 

i górnicze oraz niektórych innych ustaw, gospodarczego 

wykorzystania udokumentowanych złóż węgla brunatnego oraz 

możliwości jak i uznania ich za strategiczne. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ustawodawca przyjął ustawę 

zmieniającą prawo geologiczne i górnicze, w takim zakresie, że Minister 

Klimatu jednoosobowo podejmie decyzje, które złoża są strategiczne i jeśli 

wskaże, że złoża węgla brunatnego na terenie gminy Trzcianka są 

strategiczne to Burmistrz będzie mógł jedynie wyrazić swoją opinię, która 

i tak dla ministra będzie niewiążąca. Złoża mogą zostać uznane za 

strategiczne blokując jakąkolwiek zabudowę i rozwój. Wobec czego 

przygotowane został stanowisko wyrażające sprzeciw, wobec tego stanu 

prawnego. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt stanowiska. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt 

stanowiska w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Stanowisko w sprawie wyrażenia sprzeciwu w przedmiocie 

terminów wynikających z uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego 
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ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że na terenie województwa 

wielkopolskiego i 8 innych województw w Polsce obowiązują uchwały 

antysmogowe, mówiące o tym, że z końcem bieżącego roku można 

korzystać z kotłów bezklasowych, czyli w zgodzie z tą uchwałą Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego od 1 stycznia 2024 roku nie można 

wykorzystywać do ogrzewania tych kotłów bezklasowych, a takich jest 

bardzo dużo. Był zdania, aby czynić starania, aby te kotły bezklasowe 

likwidować. To stanowisko nie jest zgodne ze stanowiskiem burmistrza. 

Uważał, że należy o klimat dbać i szukać rozwiązań, a nie apelować do 

Sejmiku, który raczej zdania nie zmieni w tym zakresie. To do rady należy 

decyzja. My generalnie nie spełnimy jako gmina obowiązku wymiany tych 

pieców, natomiast jest motywacja dla działania. 

Radny Łukasz Walkowiak podejrzewał, że niewielu mieszkańców będzie 

stać na wymianę tych pieców bezklasowych, na takie które spełniają 

normy. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że pomocą przy wymianę tych 

pieców były takie programy jak Czyste Powietrze czy Ciepłe Mieszkanie. 

Teoretycznie burmistrz powinien egzekwować od mieszkańców, natomiast 

od burmistrza egzekwował będzie wcześniej Wielkopolski Inspektorat 

Ochrony Środowiska. WIOŚ już dwa lata temu nałożył karę na gminę w 

wysokości 50.000,00 zł, której nie zapłaciliśmy, bo się od decyzji 

odwołaliśmy (kara była także za niewykonanie 100 kontroli, nie 

wymieniony odpowiedniej ilości pieców jaka nakładała uchwała). 

Radny Łukasz Walkowiak zapytał w ilu procentach program Czyste 

Powietrze dofinansowywało tę wymianę? 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jest obowiązująca uchwała rady 

dotycząca dofinansowywania do wymiany kotłów, tylko musiałby znaleźć 
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się zapis w budżecie mówiący o tym, że kierujemy na to środki, bo tam 

było 4 albo 5 tysięcy złotych dofinansowania w pierwszym roku. Później 

pojawił się program Czyste Powietrze i gmina jakby odeszła od swojego 

programu i pozostała przy tym krajowym programie.  

Radny Łukasz Walkowiak zapytał, ile jeszcze takich kotłów w budynkach 

komunalnych, które należy wymienić mamy? 

Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że kotłów mamy do wymiany 

więcej niż mieszkań. My ze swojej strony musimy jako gmina zadbać o 

mieszkania komunalne, natomiast mieszkańcy muszą zadbać o swoje 

piece w mieszkaniach. My wymieniliśmy ogrzewanie w mieszkaniach na 

Kopernika 9 i Sikorskiego 40, w planach jest wymiana także jeszcze w 

inny budynek.  

Radny Łukasz Walkowiak stwierdził, że ustalenie pewnych zasad w 

zakresie wymiany kotłów nie idzie w parze z realnymi kosztami wymiany. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że gminę wiąże Program Ochrony 

Powietrza i to z niego wynikają kary.  

Komisja Spraw Społecznych zawnioskowała o zdjęcie z porządku obrad 

sesji w dniu 30.11.2023 r., w celu uzupełnienia treści stanowiska 

(zapewnienie środków przeznaczonych na realizację programu-

urealnienie środków w budżecie gminy). Wniosek przyjęty w głosowaniu: 

za – 4 (jednogłośnie). 

-Stanowisko w sprawie apelu do Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego w związku z uchwałą Parlamentu Młodych 

Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 30 września 2023 roku o polityce 

włączającej. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał treść stanowiska, 

następnie poddał pod głosowanie projekt stanowiska. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt 

stanowiska w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 
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-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

Radny Łukasz Walkowiak poruszył temat sytuacji organizacyjno-

strukturalnej Szpitala Powiatowego w Trzciance. Może warto temat 

poruszyć w miesiącu marcu, kiedy to w planie ma być temat: 

„Sprawozdanie osób reprezentujących gminę Trzcianka z członkostwa 

gminy w stowarzyszeniach”. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że będzie jeszcze jeden 

projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej w 

Siedlisku. 

Ad 7) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

Komisja zapoznała się z pismem Pani xxxxxxx w sprawie przydziału lokalu 

mieszkalnego. Wydruk pisma stanowi Załącznik do protokołu. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał treść pisma z TTBS 

do pani xxxxxxxx, informujące, że na przydział lokalu mieszkalnego 

oczekuje 30 rodzin.  

 Ad 8) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Brak wniosków komisji.  

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodniczący 

Komisji Marcin Walkowiak zamknął posiedzenie Komisji.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak 

Protokolant Ewelina Ćwiek 


